
Rada Miejska w Grójcu 
Radni - Sesja 

PROTOKÓŁ NR LXI/23 

SESJA RADY MIEJSKIEJ 

w dniu 24 kwietnia 2023 r. 
 

Obrady rozpoczęto 24 kwietnia 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:25 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 

Lista obecności w załączeniu. 

Obecni: 

1. Jerzy Antoniewicz 

2. Karol Biedrzycki 

3. Janusz Dulemba 

4. Henryk Feliksiak 

5. Mirosław Gałka 

6. Tomasz Justyński 

7. Jerzy Kasica 

8. Ryszard Krzyżanowski 

9. Anna Lubowiecka 

10. Daniel Marcinkowski 

11. Małgorzata Molenda 

12. Artur Moskal 

13. Weronika Piwarska 

14. Dariusz Prykiel 

15. Adam Siennicki 

16. Grzegorz Stolarek 

17. Jacek Stolarski 

18. Artur Szlis 

19. Małgorzata Szymańczak 

20. Agnieszka Wachulec-Kamienik 

21. Krzysztof Woźniak 

1. Otwarcie Sesji. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki przywitał  Wszystkich, otworzył 61 Sesję Rady 

Miejskiej w Grójcu. Przywitał Panie i Panów radnych, Zastępcę Burmistrza, Panią Sekretarz, 

Panią Skarbnik, wszystkich  dyrektorów jednostek i naczelników wydziałów UGiM, Panie i 

Panów sołtysów oraz wszystkich przybyłych gości. 

Sesje są nagrywane, klauzula wisi na drzwiach wejściowych do sali obrad. Dostaliście 

Państwo porządek obrad, czy do przedstawionego porządku są jakieś pytania ze strony 

państwa radnych? 

Pan Jarosław Rupiewicz – Dzień dobry, witam Państwa. Do zaproponowanego porządku 

obrad mam dwa wnioski. Pierwszy z nich to wycofanie z porządku obrad uchwały pod literą 

H. W sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego współdziałania przy 

realizacji Mazowieckich Strukturalnych Inwestycji Terytorialnych na terenie Żyrardowskiego 



Obszaru Funkcjonalnego. Drugi wniosek dotyczy wprowadzenia do porządku obrad pod literą 

H, uchwały w sprawie  wyrażenia woli zapewnienia dofinansowania zakupu laserowego 

projektowa cyfrowego dla GOK w Grójcu. 

2. Złożenie ślubowania przez radnego 

Pan Przewodniczący Rady miejskiej podziękował  Panu Zastępcy i dodał, że mamy nowego 

Radnego, który musi złożyć ślubowanie, żeby wiedział jaki jest porządek obrad i jakie są 

zmiany i nad czym będzie głosował. Poprosił o powstanie i odczytał treść ślubowania:  

„ Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 

i jej mieszkańców”. 

 Pan Jerzy Kasica  - „ślubuję”        

Pan Karol Biedrzycki – Dziękuję bardzo,  po ślubowaniu. Nowym radnym jest Pan Jerzy 

Kasica, który zastąpił Panią radną Eugenię Poradzką zgodnie z postanowieniem Komisarza 

Wyborczego z dnia 20 marca 2023r w sprawie wygaśnięcia mandatu radnej Rady Miejskiej w 

Grójcu.  

A więc w związku z tym, że zajął pan drugie miejsce na liście komitetu wyborczego „Rozwój 

i Gospodarność” zajmuje pan miejsce Pani radnej w radzie. Gratuluję Panie Jurku i życzę 

owocnej pracy z nami. 

Skoro jesteśmy już po ślubowaniu, przejdziemy do sprawdzenia quorum.  

W obradach uczestniczy 19-stu radnych, stwierdzam, że obrady są prawomocne. 

 

3. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady  - Mamy porządek obrad, Pan Burmistrz zgłosił dwa wnioski. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wycofanie z porządku obrad uchwały pod literką H w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia dotyczącego współdziałania przy realizacji Mazowieckich Strukturalnych 

Inwestycji Terytorialnych na terenie Żyrardowskiego Obszaru Funkcjonalnego..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Małgorzata 

Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz 

Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (2) 

Daniel Marcinkowski, Agnieszka Wachulec-Kamienik 



 

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad uchwały pod literką H w sprawie wyrażenia woli 

zapewnienia dofinansowania zakupu laserowego projektora cyfrowego dla Grójeckiego 

Ośrodka Kultury w Grójcu..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Małgorzata 

Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz 

Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (2) 

Daniel Marcinkowski, Agnieszka Wachulec-Kamienik 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad po zmianach.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Małgorzata 

Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz 

Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (2) 

Daniel Marcinkowski, Agnieszka Wachulec-Kamienik 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

Porządek obrad 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Złożenie ślubowania przez radnego. 

3. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 



A zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2023. 

B zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2023-2024. 

C zmiany uchwały nr LV/548/22 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 19.12.2022 r. 

D przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części działki nr 18 położonej w Żyrówku. 

E przystąpienia do realizacji Programu "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2023. 

F Programu Osłonowego Gminy Grójec "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2023. 

G zmiany statutu Zespołu Administracyjnego Placówek Oświatowych Gminy Grójec. 

H wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego współdziałania przy realizacji 

Mazowieckich Strukturalnych Inwestycji Terytorialnych na terenie Żyrardowskiego Obszaru 

Funkcjonalnego. 

I wyrażenia zgody na odpłatne nabycie gruntu o pow. 443 m2 pod drogę gminną w 

miejscowości Duży Dół. 

5. Sprawozdanie z działalności w 2022 roku: 

A Grójeckiego Ośrodka Kultury; 

B Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej w Grójcu; 

C Grójeckiego Ośrodka Sportu "Mazowsze". 

6. Zapoznanie się z Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w Gminie Grójec. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Grójec z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2022 roku. 

8. Informacja na temat struktury organizacyjnej Urzędu Gminy i Miasta w Grójcu. 

9. Informacja na temat przeprowadzonej kontroli w Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji w 

Grójcu Sp. z o.o. 

10. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy i Miasta Grójec za ostatni okres. 

11. Interpelacje i zapytania Radnych. 

12. Sprawy różne i wolne wnioski. 

13. Zakończenie Sesji. 

 

 



4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

 

Przewodniczący Rady – Przechodzimy do następnego punktu. Rozpatrzenie projektów 

uchwał i pod literą A mamy uchwałę zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 

2023. 

 W dyskusji wzięli udział: 
 

Bardzo proszę Pani Skarbnik  - Mariola Komorowska 

Tyma razem do projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową nie zostały wniesione żadne 

poprawki Burmistrza. Przeczytam treść uchwały uzupełnionej o wysokość dochodów 

budżetowych ogółem i wydatków budżetowych ogółem. Uchwała Rady Miejskiej zmieniająca 

Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2023. Rada Miejska w Grójcu uchwala co 

następuje.§ 1  W Uchwale Budżetowej Gminy Grójec na 2023r  Nr 55/545/22 Rady miejskiej 

w Grójcu z dnia 19 grudnia 2022r. wprowadza się następujące zmiany: Punkt 1 – zwiększa się 

dochody budżetowe o 3 852,67 zł . Ustala się dochody budżetowe w wysokości 157 111 285, 

22 zł, zgodnie z Załącznikiem Nr 1 do niniejszej uchwały. Punkt 2 – zwiększa wydatki budżetu 

o łączna kwotę 867 212, 67 zł. Ustala się wydatki budżetu w łącznej kwocie: 190 396 941, 69 

zł zgodnie z Załącznikiem Nr 2 do niniejszej uchwały. Punkt 3 – zmiany wydatków budżetu 

obejmują zmiany wydatków na zadania inwestycyjne, zgodnie z Załącznikiem Nr 3 do 

niniejszej uchwały. Punkt 4 – zmiany wydatków budżetu obejmują zmiany wydatków z tytułu 

dotacji celowych, zgodnie z Załącznikiem Nr 4 do niniejszej uchwały. § 2 Punkt 1 - W wyniku 

zmian wprowadzonych w § 1 zwiększa się deficyt budżetu gminy o kwotę w wysokości: 863 

360 zł i wynosi po zmianach 33 285 856, 47 zł. Punkt 2 – zwiększają się przychody gminy z 

tytułu wolnych środków na rachunku bieżącym budżetu JST wynikających z rozliczeń 

wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych o kwotę 863 

360 zł. Punkt 3 – Ustala się przychody i rozchody budżetu gminy zgodnie z Załącznikiem Nr 5 

do niniejszej uchwały. § 3 -W wyniku zmian opisanych w § 2, deficyt budżetu gminy w 

wysokości 33 285 856,47 zł  zostanie pokryty przychodami pochodzącymi ze sprzedaży 

papierów wartościowych wyemitowanych przez gminę w wysokości 8 000 000 zł. , z nadwyżki 

z lat ubiegłych w wysokości 7 626 715, 32 zł., wolnych środków na r-ku bankowym w 

wysokości 17 544 095, 35  zł,  niewykorzystanych środków pieniężnych na r- ku bieżącym 

budżetu, wynikających z rozliczenia środków, określonych w Art. 5  ust. 1 pkt.2  i dotacji na 

realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków w 

wysokości 6 863,77 zł. I ostatnia pozycja, niewykorzystane środki pieniężne na r-ku bieżącym 

budżetu, wynikające z rozliczenia dochodów i wydatków nimi sfinansowanych, związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu, określonymi w odrębnych ustawach w 

wysokości 107 982, 03 zł. § 4 Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Grójec. § 5 Uchwała niniejsza wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Czy do przedstawionego projektu uchwały są jakieś uwagi , pytania ze strony Państwa 

radnych? -  spytał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Karol Biedrzycki. 

Pytań nie było.  

Przewodniczący zapytał o wniosek złożony przez Komisje: Budżetu i Finansów oraz Oświaty, 

Kultury Sportu i Bezpieczeństwa, o wycofanie z projektu uchwały zmieniającej Uchwałę 

Budżetową Gminy Grójec na rok 2023, dział 754, rozdział 75410 o wycofanie kwoty 

160.000,00 zł przeznaczonej na dofinansowanie, poprzez Fundusz Wsparcia Państwowej 



Straży Pożarnej, wymiany bram garażowych w budynku KP PSP w Grójcu i przekazanie 

środków na zakup nowego samochodu służbowego dla Straży Miejskiej w Grójcu. 

Bardzo proszę , Pan Jarosław Rupiewicz. 

Zastępca Burmistrza: Tak jak Pani Skarbnik powiedziała na wstępie, przedstawiona uchwała 

jest poddana pod głosowanie bez żadnej autopoprawki. Wniosek o którym pan Przewodniczący 

mówił rzeczywiście wpłynął do urzędu. Natomiast na chwilę obecną uznajemy, że zasadne jest 

przekazanie tych środków do Państwowej Straży Pożarnej. Współpraca ze Strażą Pożarna 

układa się bardzo dobrze. W zeszłym roku pozyskaliśmy samochód do OSP w Mirowicach. W 

tym roku Państwowa Straż Pożarna przekazała również samochód do OSP w Kośminie. 

Poproszono Burmistrza o takie wsparcie i w ramach dobrej współpracy, takie środki, 

oczywiście po zabezpieczeniu w budżecie zostaną do PSP przekazane. Rokuje to na przyszłość 

możliwość składania wniosków o kolejne samochody. Wiemy, że grójecka OSP również 

wnioskuje o taki samochód. Miejmy nadzieję, że przy tak dobrej współpracy, dofinansowanie 

na zakup samochodu dla osp Grójec będzie zabezpieczone ze środków państwowych. 

Przewodniczący Rady zaproponował wycofanie kwoty  160 000 zł przeznaczonej na PSP( 

wymiana bram garażowych) i przeznaczyć na zakupienie samochodu dla Straży Miejskiej. I to 

jest wniosek, który chciałbym żeby Państwo przegłosowali. Chciałbym jeszcze nadmienić, że 

w ubiegłym roku Gmina Grójec już przeznaczyła kwotę 160 000 zł dla PSP na wymianę bram 

garażowych, a gmin w powiecie grójeckim jest łącznie10. Tak więc nie tylko my jesteśmy i nie 

tylko my musimy co roku przekazywać takie pieniądze, a  nasza Straż Miejska potrzebuje tego 

samochodu. Pan Komendant już od kilku lat wnioskuje o samochód. W tej chwili ten samochód 

ma blisko 350 tyś km przebiegu, jest naprawiany. A musimy wspierać też nasze jednostki. W 

mojej ocenie i w ocenie radnych z klubu jest to priorytet. My nie negujemy tu współpracy z 

Państwową Strażą Pożarną, ta współpraca jest dobra, jeżeli znajdą się środki, to jest sprawa 

otwarta i możemy myśleć o tym w przyszłości. Ale na tę chwilę wnioskujemy, aby te środki 

przeznaczyć na zakup samochodu dla Straży Miejskiej. 

Pan Burmistrz chciał jeszcze zabrać głos,  bardzo proszę. 

Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz: Jeszcze dwa słowa uzupełnienia. Tak jak 

wspomniałem współpraca z PSP układa się bardzo dobrze. Pozyskaliśmy też  środki na 

samochody do Mirowic i Kośmina. Trwają rozmowy o pozyskaniu dotacji na samochód dla 

OSP w Grójcu. Odnosząc się do samochodu dla Straży Miejskiej, nie ulega wątpliwości, że jest 

on jak najbardziej potrzebny. Natomiast wróciłbym do  sytuacji kiedy była propozycja 

zabezpieczenia  środków na ten samochód. Były to środki z tzw. nagrody covidowej dla Gminy 

Grójec. Państwo zadecydowaliście wówczas, że nie zakupimy samochodu dla SM ,a zostanie 

zwiększona kwota dla grójeckiego szpitala.  I tu jest identyczna sytuacja, bo jak pan 

Przewodniczący wcześnie powiedział, że w powiecie jest więcej gmin, które też powinny 

przekazywać środki do PSP. Tak samo z nagrody covidowej  rok temu, kiedy inne gminy tez 

powinny je przekazać. Z informacji jakie posiadam  pozostałe Gminy nie przekazały  wówczas 

tych kwot. Jeżeli przekazały, to na pewno nie w takiej wysokości jak Gmina Grójec. Także jest 

tutaj pewna niekonsekwencja. Wtedy nie kupiliśmy samochodu lecz przekazaliśmy pieniądze 

do powiatu, a teraz nie dajemy do powiatu, a kupujemy samochód dla SM. Trudno mi 

powiedzieć dlaczego taka decyzja. 

 



Przewodniczący Rady : Dziękuje bardzo, czy są jeszcze jakieś uwagi ze strony państwa 

radnych? 

Jeżeli nie ma, przechodzimy do głosowania wniosków.  

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
poprawka do projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2023, 

dział 754, rozdział 75410 o wycofanie kwoty 160.000,00 zł przeznaczonej na dofinansowanie, 

poprzez Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej, wymiany bram garażowych w 

budynku KP PSP w Grójcu i przekazanie środków na zakup nowego samochodu służbowego 

dla Straży Miejskiej w Grójcu..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, 

Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, 

Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (8) 

Henryk Feliksiak, Anna Lubowiecka, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika 

Piwarska, Dariusz Prykiel, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (2) 

Daniel Marcinkowski, Agnieszka Wachulec-Kamienik 

Stwierdzam, że poprawka została przyjęta 

 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2023 po zmianach..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (3) 

Artur Moskal, Weronika Piwarska, Małgorzata Szymańczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Anna Lubowiecka, Małgorzata Molenda 

NIEOBECNI (2) 

Daniel Marcinkowski, Agnieszka Wachulec-Kamienik 

 

Uchwała nr LXI/596/2023 

Stwierdzam, że  uchwała została podjęta. 



  

Przechodzimy teraz do projektu kolejnej uchwały. 

B  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2023-2034. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 Skarbnik Gminy Pani Mariola Komorowska -  Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 

dzisiejszego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 

2023-2034. Podstawa prawna.§ 1-w uchwale nr LV/546/22 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 

19.12.2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2023–

2034 wprowadza się następujące zmiany: Punkt 1 - dokonuje się zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Grójec na lata 2023–2034, zgodnie z Załącznikiem Nr 1 do 

Uchwały, zmieniającym załącznik nr 1 do WPF. § 2 - Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec. § 3 - Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. I w 

objaśnieniach skorygowana została wartość zwiększenia planu dochodów i wydatków. 

Ogółem zwiększa się plan dochodów w stosunku do poprzedniej zmiany WPF-u o 212 578, 

67 zł, a zwiększenie planu wydatków ogółem o 1 075 938, 67zł. Pozostałe zapisy 

uzasadnienia pozostały bez zmian. 

Przewodniczący Rady podziękował Pani Skarbnik i spytał czy do przedstawionego projektu 

uchwały są jakieś uwagi? 

Uwag nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2023-2024..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Małgorzata Molenda, Dariusz 

Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Anna Lubowiecka, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (2) 

Daniel Marcinkowski, Agnieszka Wachulec-Kamienik 

 

Uchwała nr LXI/597/2023 

Stwierdzam, że  uchwała została podjęta.  

 

Pan Karol Biedrzycki: Przechodzimy teraz do projektu kolejnej uchwały. 



C zmiany uchwały nr LV/548/22 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 19.12.2022 r. 

Bardzo proszę Pani Skarbnik. 

W dyskusji wzięli udział: 
Pani Mariola Komorowska: Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z dnia dzisiejszego w sprawie 

zmiany Uchwały nr LV/548/22 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 19.12.2022r. Podstawa 

prawna. Rada Miejska uchwala co następuje. § 1  W Uchwale nr LV/548/22 Rady Miejskiej 

w Grójcu z dnia 19.12.2022r w sprawie udzielenia pomocy  finansowej Powiatowi 

Grójeckiemu wprowadza się następujące zmiany: Pkt. 1 - § 1  uchwały otrzymuje brzmienie. 

Udziela się pomocy finansowej powiatowi Grójeckiemu z przeznaczeniem na realizacje 

następujących zadań. Pkt. 1 – przebudowa drogi powiatowej nr 1647W Głuchów - Grójec – 

Kępina, na odcinku od istniejącego ciągu pieszo-rowerowego w Grójcu do istniejącego 

chodnika w miejscowości Kępina w wysokości 800 000 zł. Pkt. 2 – przebudowa drogi 

powiatowej nr 1605W Załącze –Zalesie przez miejscowość Zalesie- w wysokości 280.000,00 

zł.  Ppkt 2. § 2 uchwały otrzymuje brzmienie: „ Pomoc finansowa, o której mowa w § 1 

zostanie udzielona w formie dotacji celowej w 2023 roku w wysokości 1.080.000,00 zł”. 

 Przewodniczący podziękował i spytał czy do przedstawionego projektu uchwały są jakieś 

uwagi ze strony państwa radnych. 

Uwag nie było. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały nr LV/548/22 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 19.12.2022 r..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Małgorzata 

Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz 

Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (2) 

Daniel Marcinkowski, Agnieszka Wachulec-Kamienik 

 

Uchwała nr LXI/598/2023 

Stwierdzam, że  uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Pan Karol Biedrzycki: Przechodzimy teraz do projektu kolejnej uchwały. 

 

 

D przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części działki nr 18 położonej w Żyrówku. 



 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 
Bardzo proszę - Pan Dariusz Iwańczyk. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej Pan Dariusz Iwańczyk: uchwała w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części działki nr 18 położonej w Żyrówku. Podstawa prawna. Rada Miejska w Grójcu 

uchwala co następuje: § 1 Przystępuje się do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w części Gminy Grójec uchwalonego Uchwałą nr 

LVII/569/23 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 30 stycznia 2023 w części działki  nr 18 położonej 

w Żyrówku. § 2 Granice obszaru objętego uchwałą  przedstawione zostały na Załączniku nr 1. 

Przewodniczący Rady; Dziękuję bardzo, czy do przedstawionego projektu uchwały są jakieś 

uwagi ze strony państwa radnych? 

Jeżeli nie ma pytań przechodzimy do głosowania. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części działki nr 18 położonej w Żyrówku..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Małgorzata 

Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz 

Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (2) 

Daniel Marcinkowski, Agnieszka Wachulec-Kamieni 

 

Uchwała nr LXI/599/2023 
 

Stwierdzam, że  uchwała została podjęta. 

 

Pan Karol Biedrzycki: Przechodzimy teraz do projektu kolejnej uchwały, w sprawie 

przystąpienia do realizacji Programu "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2023, bardzo proszę 

Pani Dyrektor Lidia Radecka. 

 

E przystąpienia do realizacji Programu "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2023. 



W dyskusji wzięli udział: 
 Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Grójcu, Pani Lidia Radecka: 

Dzień dobry. Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z dnia dzisiejszego w sprawie przystąpienia 

do realizacji Programu "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2023. Rada Miejska uchwala co 

następuje: 

§ 1. Gmina Grójec przystępuje do realizacji rządowego Programu Ministerstwa Rodziny i 

Polityki Społecznej "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2023 zwanego dalej "Programem". § 2. 

Realizatorem programu będzie Miejsko - Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Grójcu. § 3. 

Program będzie realizowany do dnia 31 grudnia 2023 r. 

 

Pytań do uchwały nie było. 

  

Głosowano w sprawie: 
przystąpienia do realizacji Programu "Opieka wytchnieniowa" - edycja 2023..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Małgorzata 

Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz 

Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (2) 

Daniel Marcinkowski, Agnieszka Wachulec-Kamienik 

 

Uchwała nr LXI/600/2023 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

Przewodniczący Rady: przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. 

 

F Programu Osłonowego Gminy Grójec "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2023. 

 

Pani Dyrektor MGOPS Lidia Radecka: uchwała Rady Miejskiej z dnia dzisiejszego w sprawie 

Programu Osłonowego Gminy i Miasta Grójec „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023. 

Rada Miejska uchwala co następuje: § 1 Uchwala się Program Osłonowy Gminy i Miasta 

Grójec „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 w brzmieniu stanowiącym załącznik do 

uchwały. 

 

 Pytań do uchwały nie było 

 

Głosowano w sprawie: 
Programu Osłonowego Gminy Grójec "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2023..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 



Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Małgorzata 

Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz 

Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (2) 

Daniel Marcinkowski, Agnieszka Wachulec-Kamienik 

 

Uchwała nr LXI/601/2023 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

Przewodniczący Rady: przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. 

 

G zmiany statutu Zespołu Administracyjnego Placówek Oświatowych Gminy Grójec. 

 

Pani Dyrektor ZAPO jest nieobecna, Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz przedstawi 

projekt. 

 

Pan Jarosław Rupiewicz: Uchwała Rady Miejskiej w Grójcu z dnia dzisiejszego w sprawie 

zmiany statutu Zespołu Administracyjnego Placówek Oświatowych Gminy Grójec. Podstawa 

prawna. Uchwala się co następuje: § 1. W Statucie Zespołu Administracyjnego Placówek 

Oświatowych w Grójcu stanowiącym załącznik do Uchwały nr XIX/172/16 Rady Miejskiej w 

Grójcu z dnia 19 września 2016 roku, § 4 otrzymuje brzmienie: 1. Do zadań ZAPO należy 

obsługa finansowa, administracyjna i organizacyjna publicznych placówek oświatowych 

działających na terenie Gminy Grójec, a w szczególności: a) obsługa księgowa i finansowa na 

podstawie ustawy o rachunkowości; b) fachowe doradztwo planowania finansowego, w 

szczególności przygotowanie niezbędnych danych do sporządzenia wniosku budżetowego 

projektu planu finansowego placówek zgodnie z wymogami prawa finansowego; c) 

prowadzenie obsługi bankowej placówek; d) przygotowywanie list płatniczych, organizowanie 

wypłat wynagrodzeń i wystawianie zaświadczeń dla pracowników obsługiwanych placówek; 

e) sporządzanie wymaganych sprawozdań z zakresu realizowanych zadań finansowych, 

funduszu płac, zatrudnienia i innych we współpracy z dyrektorami placówek; f) obsługa 

zakładowego funduszu świadczeń socjalnych; g) analizy finansowe placówek oświatowych; h) 

gromadzenie i przechowywanie dokumentacji finansowej placówek oświatowych; i) 

prowadzenie postępowań o udzielenie zamówień publicznych; j) organizacja remontów, 

przeglądów technicznych budynków, nadzór nad robotami budowlanymi w zakresie remontów 

bieżących; k) organizowanie dowozu dzieci do szkół; l) prowadzenie spraw dotyczących 

dofinansowania pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników; m) 

prowadzenie i koordynowanie działań w zakresie dotyczącym systemu informacji oświatowej, 

w tym prowadzenie bazy danych oświatowych w zakresie zadań przewidzianych dla organu 

prowadzącego; n) prowadzenie czynności merytoryczno - organizacyjnych placówek 

oświatowych związanych z: ·przygotowaniem do zatwierdzenia przez Burmistrza arkuszy 

organizacyjnych, ·przeprowadzeniem konkursów na stanowisko dyrektorów, ·dokonywaniem 

oceny pracy dyrektorów, ·przeprowadzeniem postępowań egzaminacyjnych dla nauczycieli 

ubiegających się o awans na stopień nauczyciela mianowanego; o) przygotowywanie projektów 

uchwał Rady Miasta w zakresie spraw oświatowych; p) współpraca z Urzędem Gminy w 

zakresie organizowania procesu rekrutacji dzieci do szkół i przedszkoli. § 2. Do § 9 Statutu 



Zespołu Administracyjnego Placówek Oświatowych dodano pkt. 4 w brzmieniu: „W czasie 

nieobecności Dyrektora ZAPO, jego zadania realizuje upoważniony przez niego pracownik”. 

 

Pytań do przedstawionego projektu nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany statutu Zespołu Administracyjnego Placówek Oświatowych Gminy Grójec..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Małgorzata Molenda, Artur 

Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Artur 

Szlis, Małgorzata Szymańczak, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jerzy Kasica, Jacek Stolarski 

NIEOBECNI (2) 

Daniel Marcinkowski, Agnieszka Wachulec-Kamienik 

 

Uchwała nr LXI/602/2023 

Uchwała została podjęta. 

 

 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały.  

 H wyrażenia woli zapewnienia dofinansowania zakupu laserowego projektora cyfrowego dla 

Grójeckiego Ośrodka Kultury w Grójcu. 

W dyskusji wzięli udział: 
Bardzo proszę Pani  Skarbnik Mariola Komorowska. 

Pani Mariola Komorowska: Uchwała Rady Miejskiej z dnia dzisiejszego w sprawie wyrażenia 

woli zapewnienia dofinansowania zakupu laserowego projektora cyfrowego dla Grójeckiego 

Ośrodka Kultury w Grójcu. Podstawa prawna. Uchwala się co następuje: § 1. Rada Miejska w 

Grójcu wyraża wolę zapewnienia dofinansowania zakupu laserowego projektora cyfrowego 

dla Grójeckiego Ośrodka Kultury w Grójcu w formie dotacji celowej w wysokości 

230.450,00 zł, w sytuacji pozyskania dofinansowania zakupu z innych źródeł. 

 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia woli zapewnienia dofinansowania zakupu laserowego projektora cyfrowego dla 

Grójeckiego Ośrodka Kultury w Grójcu..  

 



Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Małgorzata 

Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz 

Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (2) 

Daniel Marcinkowski, Agnieszka Wachulec-Kamienik 

 

Uchwała nr LXI/603/2023 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. 

 

I wyrażenia zgody na odpłatne nabycie gruntu o pow. 443 m2 pod drogę gminną w 

miejscowości Duży Dół. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
Pani Naczelnik  Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Magdalena Śmietańska: Uchwała 

Rady Miejskiej w Grójcu z dnia dzisiejszego w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 

gruntu o pow. 443 m2 pod drogę gminną w miejscowości Duży Dół. Podstawa prawna. 

Uchwala się co następuje: § 1. Wyraża się zgodę na odpłatne nabycie od osób fizycznych na 

rzecz Gminy Grójec, prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Duży 

Dół gm. Grójec, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 39/9 o pow. 443 m², dla 

której Sąd Rejonowy w Grójcu prowadzi księgę wieczystą nr RA1G/00010288/9. 

Pytań do przedstawionego projektu uchwały nie było 

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na odpłatne nabycie gruntu o pow. 443 m2 pod drogę gminną w 

miejscowości Duży Dół..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Małgorzata 

Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz 

Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (2) 

Daniel Marcinkowski, Agnieszka Wachulec-Kamienik 

 



Uchwała nr LXI/604/2023 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

5. Sprawozdanie z działalności w 2022 roku: 

 

Przechodzimy do kolejnego punktu.  

A Sprawozdanie za 2022r. z działalności Grójeckiego Ośrodka Kultury. 

Nie ma z nami Pani Dyrektor, ale jest w zastępstwie Pan Szymon Wójcik. Jeśli macie 

Państwo radni jakieś pytania, to można kierować pytania do niego. Czy są jakieś pytania? Nie 

ma pytań, a więc dziękuję. 

 

Przechodzimy do kolejnego sprawozdania.  

B Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej w Grójcu. 

 

Jest z nami Pani Dyrektor Kinga Majewska. Czy są pytania do sprawozdania, być może  do 

Pani Dyrektor? Nie widzę żadnych pytań. Radni zapoznali się ze sprawozdaniem. 

 

I mamy jeszcze jedno sprawozdanie za 2022r. 

 

C Grójeckiego Ośrodka Sportu "Mazowsze". 

W dyskusji wzięli udział: 
- Ireneusz Wojciechowski 

 

Jest z nami pan Dyrektor Ireneusz  Wojciechowski, czy macie Państwo pytania do 

sprawozdania  lub do Pana Dyrektora? 

Nie ma pytań . Więc ja chciałbym poruszyć jedna sprawę. Czy jest szansa, żeby woda na 

basenie była troszeczkę cieplejsza. Mieszkańcy zgłaszali, że temperatura wody jest dosyć 

chłodna. I czy w ostatnim czasie ta temperatura była zmieniana? 

Pan Ireneusz Wojciechowski: Dzień dobry państwu. Jak można by było uściślić, Panie 

Przewodniczący. Czy dotyczy to niecki sportowej czy rekreacyjnej. 

Przewodniczący: Dotyczy to niecki sportowej. 

 

Pan Ireneusz Wojciechowski: Przyjrzymy się temu, na pewno jest taka możliwość, żeby 

odrobinę podnieść temperaturę. Chociaż jest to zawsze rzecz dyskusyjna, bo ci co pływają 

narzekają , że jest za ciepła. Ale spróbujemy to wypośrodkować. 

 

Przewodniczący Rady: Dziękuję bardzo. Czy macie Państwo jeszcze jakieś pytania?  



Nie ma pytań, więc przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

6. Zapoznanie się z Oceną Zasobów Pomocy Społecznej w Gminie Grójec. 

Przewodniczący Rady: Czy są pytania do tego sprawozdania. Jest z nami Pani Dyrektor. 

Nie ma pytań. 

 

 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Grójec z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2022 roku. 

 

 Pytań do sprawozdania nie było. 

 

  

8. Informacja na temat struktury organizacyjnej Urzędu Gminy i Miasta w Grójcu. 

 

Przewodniczący Rady: Dostaliśmy uzupełniająca informację, ponieważ od maja zostanie 

zlikwidowany Wydział Edukacji, a część rzeczy przechodzi pod ZAPO. Czy macie państwo 

jakieś pytania? 

Pytań nie było. 

 

 

9. Informacja na temat przeprowadzonej kontroli w Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji w 

Grójcu Sp. z o.o. 

 

Przewodniczący Rady: Oddaję głos Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej, Panu Tomaszowi 

Justyńskiemu. Proszę bardzo. 

 

Pan Tomasz Justyński: Protokół Komisji Rewizyjnej  Rady Miejskiej w Grójcu z kontroli 

przeprowadzonej w ZWiK w Grójcu. Komisja Rewizyjna przeprowadziła kontrolę w obecności 

Pana Prezesa Pawła Spławy Nejmana oraz Głównej Księgowej Pani Katarzyny Małeckiej. 

Kontrolą objęto sprawy dotyczące działalności Zakładu Wodociągów i kanalizacji w latach 

2021 – 2022. W Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji w Grójcu jest zatrudnionych 40 

pracowników. Średnia płaca w Spółce wynosi   - 7.333,00 zł; Na stanowiskach roboczych jest 

to 6.274,00 zł; na stanowiskach nieroboczych   – 8.291,00 zł; Członków Zarządu   – 23.428,00 

zł. Zaplanowano podwyżki płac na 2023 r. -   od 7 do 10 %. Od 2019 r. do końca I połowy 2022 

r. spółka przeprowadziła 17 inwestycji o łącznej wartość inwestycji – 5.105.211,00 zł. W maju 

2021 r. ZWiK zakupił działkę w Mirowicach o powierzchni 2000 m2 za cenę  100.000,00 zł 

pod budowę Stacji Uzdatniania Wody. Na chwilę obecną jest na etapie przygotowania 

dokumentacji pod budowę studni. Zawarta jest umowa na wykonanie dokumentacji pod 

budowę Stacji Uzdatniania Wody. Nakład - 200.247,00 zł. netto + vat. Opracowanie 

dokumentacji – 42.327,00 zł. Została zawarta umowa na rozbudowę i przebudowę 

Oczyszczalni Ścieków z BIPROWODEM Warszawa na kwotę 494.158,00 zł. Zawarto umowę 

o dofinansowanie z NFOŚ i Gospodarki Wodnej, w formie pożyczki – 2.725.337,00 zł. Część 

pożyczki (30%) może być umorzona. Spółka nie pozyskała dotacji na modernizację urządzeń 

w latach 2019 – 2022. Zobowiązania mieszkańców wobec spółki wynoszą na dzień 30.09.2022 

r. – 950.467,00 zł. 

Według wyjaśnień jakie Komisja otrzymała od Pana Prezesa  Zarządu, próbki ścieków 

dowożonych do 2019 roku były pobierane ręcznie i analizowane w laboratorium na 

oczyszczalni. Aktualnie próbki badane są automatycznie przez stację zlewczą i w przypadku 



przekroczenia parametrów, firmy dowożące ścieki obciążane są dodatkową opłatą, zgodnie z 

taryfikatorem i zawartymi umowami. 

 

WNIOSKI KOMISJI REWIZYJNEJ: 

1/ Należy dążyć do pełnej modernizacji Oczyszczalni Ścieków w Kobylinie. 

2/ Spółka powinna podjąć inwestycję w zakresie budowy nowej kanalizacji w mieście. 

3/ Zalecamy zachowanie konkurencji w wyborze podwykonawców, przy budowie sieci wodno-

kanalizacyjnej i dostawie urządzeń. 

 

Przewodniczący Rady podziękował Przewodniczącemu Komisji za przedstawienie informacji 

z przeprowadzonej kontroli i spytał radnych czy są pytania do protokołu? 

 

Pytań nie było. 

 

10. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy i Miasta Grójec za ostatni okres. 

 

Pan Przewodniczący spytał czy są pytania do sprawozdania? 

Pytań nie było? 

 

11. Interpelacje i zapytania Radnych. 

W ostatnim czasie nie wpłynęły żadne interpelacje. 

  

 

12. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wpłynęło pismo do Burmistrza ( do 

wiadomości Rady Miejskiej ) ze Wspólnoty Mieszkaniowej z ul. Olimpijskiej  9. Pozwólcie 

Państwo, że odczytam treść. 

Przewodniczący odczytał treść pisma. 

Pod petycją podpisały się 183 osoby.  

Może poproszę Pan Burmistrza o zabranie głosu w tej sprawie. Bardzo proszę Pan Jarosław 

Rupiewicz. 

 

Zastępca Burmistrza: Sprawa, która została również poruszona na ostatniej sesji, w dalszym 

ciągu jest wyjaśniana i procedowana. I chciałbym Państwa poinformować jakie są działania 

podejmowane, bo to najbardziej Państwa interesuje. Spotkaliśmy się z przedstawicielami tych 

dwóch firm, które były wymienione na poprzedniej sesji. Były to bardzo długie spotkania. Z 

każdą z tych firm spotkaliśmy się dwukrotnie. Firmy deklarują oczywiście wolę współpracy. 

Natomiast musimy wiedzieć, że te firmy przedstawiają dokumenty z certyfikowanych 

laboratoriów, gdzie pobrane próbki spełniają wszystkie wymogi i firmy te działają zgodnie z 

pozwoleniem wodnoprawnym. Także tutaj chciałbym zdementować informacje, które pojawiły 

się na poprzedniej sesji, że są to truciciele. Nie ma żadnych dokumentów, żadnych badań, są to 

chwilowe próbki, które zostały pobrane i tak jak mówię, firmy te wywiązują się z nałożonych 

na nie w pozwoleniu wodnoprawnym obowiązków. Prosiłbym Radnych o większą wrażliwość, 

bo sesja jest nagrywana, później jest analizowana i zarówno nie jest to dobre dla Urzędu Gminy 

jak i dla tych firm, bo współpraca wtedy nie wygląda najlepiej, nie mówiąc już o tym jak mamy 

zachęcić nowych inwestorów, żeby przychodzili do naszej gminy jeżeli w taki sposób 

traktujemy inwestorów, którzy już tutaj są. Natomiast jakie działania zostały przez te firmy 

podjęte: w dniu dzisiejszym odbyłem spotkanie z przedstawicielami firmy Pawtrans, był 

dyrektor tego oddziału, pani prezes, był również prezes ZWiK , przedstawili działania, które 

już zostały wykonane. Ja mam tu listę 6 czy 7 punktów. Tak jak mówił tu radny Henryk 



Feliksiak, powinniśmy robić wszystko, żeby te firmy dostarczały jak najbezpieczniejsze 

odpady, ścieki do naszej oczyszczalni. Przedstawione zostało kilka punktów, jakie działania te 

firmy wykonały na swoim terenie. Bardzo fachowe, czyli zaszczepienie bakterii, 

napowietrznianie,  zamontowane dwa dodatkowe odstojniki, także inwestują i działają żeby tę 

sytuację poprawić. Zarówno jedna jak i druga firma. Co do oczyszczalni,  tutaj też 

współpracujemy z oczyszczalniami, z którymi mamy kontakt jakie tam technologie są 

stosowane. Podjęliśmy na oczyszczalni już pewne działania, które mam nadzieję w najbliższym 

czasie, i nie chciałbym tu deklarować czy to będzie tydzień, bo tak jak mówił prezes nasza 

oczyszczalnia jest to oczyszczalnia biologiczno- mechaniczna, także tam procesy troszeczkę 

dłużej zachodzą i prace naprawcze wymagają trochę czasu. W środę jedziemy na podobną 

oczyszczalnię, która działa może nie na identycznej zasadzie, ale na podobnej i będziemy 

sprawdzać, który proces na oczyszczalni powinien zostać poprawiony i udoskonalony, żeby te 

nieprzyjemności zapachowe ustąpiły. Nasza oczyszczalna została zmodernizowana w 2005 r . 

Od tamtej pory oprócz drobnych inwestycji nie została gruntownie zmodernizowana. Natomiast 

od tego czasu ilość mieszkańców w naszej gminie bardzo mocno wzrosła, jak i ilość 

przesyłanych do niej ścieków przemysłowych. I niestety oczyszczalnia na chwilę obecną może 

nie działa na maximum działalności , ale tez nie jest tak, że sobie z tymi wszystkimi ładunkami 

daje radę. Na ostatniej komisji przedstawiłem radnym kilka zdjęć jak to wygląda od strony 

technicznej. Jakie ten osad trafiający do oczyszczalni sprawia kłopoty. Państwo byli mocno tym 

zdziwieni jak to wygląda. Z mojej strony i ze strony Pana Prezesa, jest taka informacja, że  na 

chwilę obecną dokładamy wszelkich starań. Obserwujemy i słuchamy jak to działa na innych 

tego typu oczyszczalniach. Nie zmienia to faktu, że nasza oczyszczalnia będzie musiała być 

gruntownie zmodernizowana, żeby dostosować się do rozwoju naszego miasta. Mówiliśmy 

tutaj o dwóch podmiotach, które już funkcjonują, które muszą funkcjonować w takiej formie, 

natomiast co do nowych przyłączy czy odbioru odpadów z innych gmin, już tych nowych umów 

nie podpisujemy. I taka jest informacja prezesa, że nie ma możliwości odbioru odpadów z 

innych gmin. Natomiast teraz będziemy bardzo skrupulatnie przyglądać się, jeżeli będą 

wydawane jakieś nowe decyzje na przyłącza nowych mieszkań czy bloków mieszkalnych na 

terenie Gminy Grójec. 

 

Przewodniczący Rady: Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, wpłynęło pismo od Komendanta 

Centrum Rozpoznania i Wsparcia Walki Radioelektronicznej- Pana Andrzeja Kozery, w 

sprawie Pomnika Wdzięczności, o którym już rozmawialiśmy, z prośbą o udzielenie informacji 

jakie stanowisko zajęła Rada Miejska w kwestii budowy ww. pomnika na terenie naszego 

miasta. Sprawa ta została szczegółowo omówiona na każdej komisji. Każda komisja zajęła 

stanowisko. I chciałbym tu poinformować publicznie, bo wiele osób  pewnie interesuje się tą 

sprawą, że komisje są na takim stanowisku, aby na istniejącym pomniku na rynku, zamontować 

dodatkową tablicę, i ten pomnik który jest na rynku, jest naszą wizytówką i będzie po prostu tą 

wdzięcznością dla wszystkich poległych, i to będzie takie miejsce…Była też mowa, że w tym 

roku ten pomnik  będzie troszeczkę odnawiany, został złożony chyba wniosek. Jeżeli będzie 

odnowiony, to  myślę że można pomyśleć o tej tablicy, jeżeli będzie taka wola pana 

komendanta. Natomiast ta lokalizacja wskazana przez pana komendanta, niestety ze strony 

Państwa radnych nie została tutaj przyjęta na naszych komisjach. Ta lokalizacja nie jest w 

ocenie radnych dobrą lokalizacją, a przypomnę, że chodziło  o ten teren w parku, między 

dworcem PKS, a GOK-iem. Tak więc radni nie są zainteresowani. Nie chcą aby powstał 

pomnik na części rekreacyjnej ponieważ zostało to wyremontowane, nowe ławeczki są 

zamontowane, są ciągi piesze, tak więc jest to miejsce relaksu, ale nie miejsce na pomnik. 

 



Szanowni Państwo wpłynęło pismo od Pana Stężyckiego (e-mail), odnośnie zanieczyszczeń na 

Cierniówce. Pismo zostało wysłane również do pana Burmistrza i prosiłbym żeby tą sprawą się 

zająć, ponieważ tam na jednej z posesji jest bardzo dużo śmieci. 

Czy Pan Burmistrz wie coś w tej kwestii? Bardzo bym prosił żeby Pan powiedział. 

 

Pan Jarosław Rupiewicz: Pismo znam, sprawa też znana. W podobnych sytuacjach, bodajże 

cała procedura administracyjna, czyli najpierw wezwanie, przez Straż Miejską dokonywane 

kontrole. Jeżeli całe postepowanie zostanie przeprowadzone i jeżeli te śmieci przez właściciela 

nie zostaną usunięte, to tak jak dwa lata temu można zrobić wykonanie zastępcze i usunąć te 

odpady, a później kosztami obciążyć właściciela nieruchomości. To jest procedowane, u 

Komendanta Straży Miejskiej jest temat aktualny. 

 

 

Przewodniczący Rady: Bardzo dziękuję za wyjaśnieni. Bardzo proszę Pan Radny Jacek 

Stolarski chciał zabrać głos. 

 

Radny-  Pan Jacek Stolarski: Dziękuję. Ja chciałem wrócić do sprawy oczyszczalni ścieków i 

tych zapachów. W piśmie było napisane aromatów, to nie są aromaty, to po prostu śmierdzi. 

Wiemy, że nie ma żadnych norm na zapachy, ale jest to uciążliwe dla całej północnej części 

miasta Grójca, wsi Kobylin i wsi Cierniówka. Komisja rewizyjna badając pracę Zakładu 

Wodociągów i Kanalizacji ta sprawą się akurat nie zajmowała, bo byliśmy świeżo po radzie 

miejskiej, na której Pan Prezes długo wyjaśniał jakie działania poczynił, później była jeszcze 

jedna rada miejska na której ten temat był poruszany i rzeczywiście trwa to już dwa lata. Tej 

sprawy nie można zamieść po dywan. Na to pismo od mieszkańców powinien odpowiedzieć 

zarząd spółki ZWiK. Wszyscy wiemy jak jest konkluzja. Oczyszczalnia jest już przestarzała. 

Ona była modernizowana w 2005r. Zwiększyła się liczba mieszkańców, powstały nowe 

zakłady, podpisuje się umowę na odbiór ścieków, Pan Rupiewicz powiedział, że te ścieki 

zrzucane do kanału spelniają normy. Ja to tak zrozumiałem. Te normy, które powinny ścieki 

spełniać. Czyli są jakoś tam podczyszczane w tych zakładach. 

 

Zastępca Burmistrza-  Pan Jarosław Rupiewicz: Te dwie firmy przedstawiały badania 

wykonane przez certyfikowane laboratoria i ścieki oddawane prze nie spełniają normy zgodne 

z ich pozwoleniem wodno-prawnym. 

 

Radny - Pan Jacek Stolarski: Czyli jeżeli to jest prawda,  a te dokumenty są prawdziwe, a należy 

tak zakładać, to znaczy, że oczyszczalnia źle działa. Krótko mówiąc nie oczyszcza ścieków. I 

teraz powinno się przeprowadzić jakieś badania. Czy to jest wynik ścieków z tych zakładów, 

czy to jest wynik nadmiernego zrzutu szamb z przydomowych sąsiednich gmin. To, że 

oczyszczalnia przyjmuje dużo wody nie znaczy, że oczyszcza ścieki właściwe. Przecież ta 

uciążliwość zapachowa zawsze tam była, ale była minimalna. A przez ostatnie  dwa lata jest 

bardzo intensywna. Ja apeluję, żeby zarząd spółki czyli Pan Prezes Neyman, który mówił , że 

jest bezradny wobec tego problemu, i jeżeli nie dostanie 40 mln złotych (tyle będzie kosztowała 

modernizacja tej oczyszczalni na nowocześniejszą), to on nie jest tego w stanie usunąć. Czyli 

trzeba się spodziewać, że w najbliższym czasie będzie jeszcze gorzej, i mieszkańcy maja rację 

pisząc, że przyjdzie lato i śmierdzieć będzie jeszcze bardziej. Dlatego tez musimy się zwrócić 

do zarządu spółki, do Pana burmistrza, żeby przedłożył konkretny plan finansowy, 

harmonogram, modernizacji albo innych działań, które spowodują, że ta oczyszczalnia znów 

będzie działać dobrze. Bo ona działała przez kilkanaście lat dobrze. Wiemy, że jednym z 

problemów i przyczyn tych zapachów jest to, że te ścieki wylewają się tam na tych łąkach, bo 

ten kolektor idzie z Woli Worowskiej, z tych wszystkich zakładów przemysłowych koło 



Pawtransu i wchodzi do oczyszczalni. To jest kolektor stary, ma na pewno40  lat, on się parę 

razy utopił na tych łąkach. Był też naprawiany, jeszcze przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji, 

te naprawy przyniosły efekt, ale należy się spodziewać, że te ścieki znów się tam zatapiają. 

Jeżeli kanał jest wypełniony ściekami i wodami podskórnymi, które przechodzą, jeżeli nie jest 

szczelny, no to wchodzi  to do oczyszczalni i ta oczyszczalnia nie radzi sobie z tym. Dlaczego 

nie  skorzystaliśmy z rządowych programów i nie wybudowaliśmy po prostu nowego kanału? 

Skoro nie skorzystaliśmy, to musimy teraz go zaprojektować i  wybudować. Jest to niezbędne 

,bo są tam wszystkie, w zasadzie najważniejsze zakłady pracy na terenie naszego miasta. I 

dlatego też postuluje, to jest mój głos, ażeby nie zamiatać sprawy pod dywan, nie opowiadać 

,że się dużo robi – przepraszam Panie Burmistrzu, to nie jest do Pana, bo nie Pan tu powinien 

odpowiadać, tylko Prezes Neyman, ale myślę, że może na następnej sesji, przedłoży konkretny 

program działań w kierunku wyeliminowania tych zapachów. W protokole z Komisji 

Rewizyjnej zresztą napisaliśmy, że jest projekt BIPROWODU, za który spółka zapłaciła prawie 

pół miliona złotych, jest on nietknięty i nawet etapowo nie jest planowany do realizacji, bo z 

tego co wiem, to spółka nie planuje modernizacji oczyszczalni ścieków. Dlatego proszę żeby 

taki projekt był przedłożony Radzie Miejskiej, a także mieszkańcom, by mieli nadzieję,że to 

się wreszcie skończy. 

 

Zastępca Burmistrza – Pan Jarosław Rupiewicz: Pan Radny Jacek Stolarski poruszył temat tego 

kolektora, który idzie od ul. Armii Krajowej do oczyszczalni. Z informacji, które mam ze 

ZWiK, ten kolektor był budowany w latach 60-tych. Także ma ponad 60 lat, a nie 40 . A 

wracając do kwestii poruszonej przez Przewodniczącego Rady na poprzedniej sesji – wyszedł 

Pan z taką propozycją, żeby te firmy współfinansowały budowę czy naprawę tego kolektora. 

Firmy te nie są zainteresowane uczestniczeniem we współfinansowaniu. Są zainteresowane 

tym, żeby doprowadzić do tego, aby ścieki oddawane z tych zakładów spełniały wszystkie 

normy. Takie jest ich stanowisko i ja je rozumiem. Deklarują, że jeżeli trzeba, i oni są w stanie, 

to poprawią technologię oczyszczania tych ścieków u siebie i w taki sposób będą te ścieki 

gospodarowali. Także pomimo tutaj próby i zachęty, to nie jest tak jak Pan  Przewodniczący 

Rady tu mówi, bo raz Pan powiedział, żeby współpracować, a drugi raz, żeby ich kontrolować 

i nakładać na nich kary. To to dwie sprzeczne informacje. Bo albo współpracujemy, albo 

nakładamy kary. 

 

Przewodniczący Rady: Ja o żadnych karach  nic nie wspominałem. Raczej mówiłem o tej 

współpracy. Ale jeżeli się nie da współpracować, to trzeba znaleźć inne rozwiązanie. Szanowni 

Państwo, wpłynęło pismo od Pani Katarzyny Gzik - Pieniak….. w sprawie zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego, dotyczy to miejscowości Kośmin, działka nr 60. Ja to pismo 

przekieruję do Pana Dariusza Iwańczyka, do pana Burmistrza do urzędu. Wpłynęło również 

pismo od rady Rodziców, odnośnie remontu PSP  Nr 3 w Grójcu. Pismo również trafiło do pana 

Burmistrza. Z tym, że to chyba wniosek został złożony na tą elewację? Tak Panie Burmistrzu? 

Bardzo proszę. 

 

Zastępca Burmistrza – Pan Jarosław Rupiewicz: To pismo również trafiło do urzędu. Został 

rzeczywiście złożony wniosek na tę elewację. Tu musze troszeczkę wrócić do historii. 

Mieliśmy możliwość wykonania tej elewacji, nie pamiętam- półtora roku temu. Za 300 000 zł. 

Nie podjęliśmy tych działań. Teraz składamy wniosek, może uda się pozyskać te środki i 

wykonać tę elewację. Na chwilę obecną, ja z pracownikami Wydziału Inwestycji spotkamy się 

z Panią Dyrektor PSP Nr 3. Będzie to na chwilę obecną doraźne zabezpieczenie, tak by nie 

stwarzało to zagrożenia dla dzieci i dla uczestników ruchu pieszego wokół szkoły.  

  



Przewodniczący Rady: Dziękuję za informację. Wpłynęło również pismo – samodzielny 

Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Pniewach. Pismo Państwo maja w informatorach, 

będziecie mogli się zapoznać. Ta sprawa była omawiana na komisji, radni zapoznali się z treścią 

tego pisma. 

Czy są jeszcze jakieś sprawy, które chcielibyście państwo poruszyć? Pan radny – Artur Moskal, 

proszę. 

 

Radny – Pan Artur Moskal: Ja chciałem zapytać Panie Burmistrzu, jak wygląda sprawa z 

odnowieniem dworca kolejki wąskotorowej? Ostatnio tam byłem, przeszedłem się na spacer 

zobaczyć. Uzyskaliśmy na ta inwestycje spora dotację. I chciałem zapytać, co stoi na 

przeszkodzie, że te prace nie postępują? 

 

Zastępca Burmistrza – Pan Jarosław Rupiewicz: rzeczywiście pozyskaliśmy na to sporą dotację 

– 3 000 000 zł. Nie wiem czy jest Pani Naczelnik Inwestycji, bo nie chciałbym Państwa 

wprowadzić w błąd czy wykonany jest projekt zamienny przez projektanta, czy jest projekt  jest 

uzupełniany. Bo dokumenty na wykonanie remontu zostały złożone do Starostwa. Natomiast 

Starostwo dało pismo w sprawie uzupełnienia. 

 

Przewodniczący Rady: pani naczelnik podejdzie do mikrofonu. 

 

Zastępca Burmistrza – Pan Jarosław Rupiewicz: Nie ma takiej konieczności. Projektant wykona 

projekt zamienny, który zostanie złożony do Starostwa w celu uzyskania pozwolenia na remont. 

 

Przewodniczący Rady - Pan Karol Biedrzycki: Czy są jeszcze jakieś pytania? Szanowni 

Państwo chciałbym jeszcze przypomnieć o oświadczeniach majątkowych, które trzeba złożyć 

do końca miesiąca. Oświadczenia majątkowe składamy  w Urzędzie Gminy i Miasta w Grójcu. 

I jeszcze jedna sprawę chciałem  tylko poruszyć. Ostatnio był otwierany po przebudowie 

skatepark i tu chciałbym poprosić, nie wiem, zwrócić się z prośbą do Pana Zastępcy Burmistrza, 

nie ma Pana Burmistrza - Dariusza Gwiazdy, żeby następnym razem, jeżeli jakaś inwestycja, 

która jest dofiansowywana, na którą Rada Miejska też przeznacza pieniądze, żeby radni byli 

informowani. Bo to było takie można powiedzieć wewnętrzne otwarcie, zrobione przez Pana 

Burmistrza. Był Pan Burmistrz, był Pan Zastępca, był Pan chyba Dyrektor GOS-u, ale radni 

nawet nie zostali poinformowani o możliwości, żeby przyjść, zobaczyć. Tak więc to jest 

troszeczkę skandaliczne zachowanie. Nie powinno tak być. Jeżeli współpracujemy, to 

traktujmy się poważnie i jeżeli jest jakaś taka okazja prosiłbym, żeby radni byli informowani. 

Pan Burmistrz - Jarosław Rupiewicz, proszę.  

 

Zastępca Burmistrza – Pan Jarosław Rupiewicz: Mamy w urzędzie przyjęty taki zwyczaj, że na 

takich otwarciach nie dokonujemy jakiegoś wielkiego otwarcia, nie fotografujemy się w 20 

osób. Był Marszałek Rafał Rajkowski, który też przekazał na to środki, i dokonaliśmy otwarcia 

z Burmistrzem i Dyrektorem GOS. 

 

Przewodniczący Rady - Pan Karol Biedrzycki: I kto jeszcze był tam z Wami? Bo tam widziałem 

jeszcze na zdjęciu Panią Monikę Kozłowską. 

 

Zastępca Burmistrza: Dobrze Pan obserwuje zdjęcia, dobrze Pan tam dojrzał. 

 

Przewodniczący Rady: No właśnie. Tak więc, Pani Monika Kozłowska była, a nikt z radnych 

na tym spotkaniu nie był. Tak więc bardzo prosimy, aby nas informować o otwarciach, jakiś 



spotkaniach w których radni tez mogą uczestniczyć. Czy macie Państwo jeszcze jakieś uwagi, 

pytania? Pani Małgorzata Szymańczak, bardzo proszę. 

 

Radna - Pani Małgorzata Szymańczak: ja może nie mam ani uwagi, ani pytania, i troszkę nie 

na temat sesji, ale postanowiłam zabrać głos dlatego, że sołtysi są tym na pewno 

zainteresowani. Chodzi o tę ustawę. Ustawa została uchwalona w sejmie, teraz poszła do pracy 

do senatu, a w życie wejdzie prawdopodobnie od 1 lipca. I dopiero od 1 lipca będzie można 

składać wnioski. Ale do tego nie ma jeszcze żadnych rozporządzeń wykonawczych, także 

troszkę trzeba jeszcze poczekać.  

 

Przewodniczący Rady - Pan Karol Biedrzycki: pani Małgosiu niech Pani rozwinie temat o co 

chodziło? 

 

Radna - Pani Małgorzata Szymańczak: Chodzi o 300 zł dopłaty do emerytury dla każdego 

sołtysa po dwóch kadencjach, czyli po 8 latach. 

 

Przewodniczący Rady - Pan Karol Biedrzycki: Czy są jeszcze jakieś pytania, uwagi? Czy są 

jeszcze jakieś sprawy, które chcielibyście poruszyć.  Czy ktoś z Sali może? Bardzo proszę, Pani  

Weronika Piwarska. 

 

Radna – Pani Weronika Piwarska: Ja chciałam wrócić do tematu wcześniejszego, czyli tych 

zaproszeń. Bo tak się zastanawiam czy Pan Przewodniczący, który otrzymuje informacje  z 

Urzędu Gminy o różnego rodzaju eventach, spotkaniach, zebraniach i tyh wstęgach oczywiście, 

to czy tak przekazuje dalej wszystkie zaproszenia do wszystkich radnych?   

 

Przewodniczący Rady - Pan Karol Biedrzycki: Wszystkie zaproszenia, które są kierowane do 

radnych są przesyłane. 

Czy macie Państwo jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie ma , to zamykam LXI posiedzenie Rady 

Miejskiej w Grójcu. Dziękuję bardzo. 

 

13. Zakończenie Sesji. 
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